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 مستخلص البحث
نموذج لتوظيف الواقع المعزز في تنمية التحصيل لدى الطلاب ذوي صعوبات التعلم  تطوير :عنوان البحث

 .بالرياضيات

ذتتتالظ تطوير نموذج لتوظيف الواقع المعزز  حتتت  ا حتتتدف الب ستتتتتتتت تتتت ا فتتتاعلي يتتتة  والتعرف على  تنم

ستتتحد  البا    ضتتياتا وقد ا صتتعوبات التعلم بالريا صتتيل لدى الطلاب ذوي  شتتب  التيرييالتح  المنحج 

ضتتتابطة ستتتتحد  نالمنحج ا  ي  للمقارنة بين المجموعتين التيريبية وال أفراد المجموعة التيريبية التي ت

صتتتط لطلاب  ضتتتياتالمح صتتتعوبات التعلم بالريا ضتتتابطةأف ومعالجا بالواقع المعزز(  ذوي   راد المجموعة ال

صتتتط لطلاب  ستتتتحد  نالمنحج المح ضتتتياتالتي ت صتتتعوبات التعلم بالريا وتكونت  بالطريقة العادية(. ذوي 

ضتتتتتتتياتطلاب  ( طالباً من20عينة البح  من ن صتتتتتتتعوبات التعلم بالريا تم بجدةا  بمدارس التعليم ذوي 

ستتتيمحم إم عموعتين بواقع ن ستتتتحدا  ااتبار  ( طلاب بكل عموعة.10تق ستتتتحدا  ااتبار ا مان تم ا

صتتتتتتتتل البحت  للمقتارنتة بين المجموعتين ويتني ستتتتتتتتوى  وجودا وقتد تو صتتتتتتتتالميتة عنتد الم فروق ذات دلالتة إ 

صتتاع المجموعة ال0.05ن صتتيل المعرفي ل تيريبية ( بين متوستتد درجات أفراد المجموعتين في ااتبار التح

ستتتن  صتتتيل لدى الطلاب ذوي وهذا يدل على تح ضتتتياتصتتتعوبات التعلم التح ستتتتحدا  تقنية  بالريا بعد ا

ستتتتتتتت تادة من  الواقع المعزز. صتتتتتتتظ البتا ت  بتالا ً  على نتتالمج البحت  يو في العمليتة  تقنيتة الواقع المعززوبنتا

ستتتتتتتت تتادة من يتت  المعلمين إم الا يتتة المرجوةا وتوج هتتداف التعليم ستتتتتتتتاهم في تحقيع ام بمتتا ي يتتة   التعليم

 .التعليمية وتوظي حا في العملية البرعيات

 الواقع المعززا صعوبات الرياضياتا التحصيل. :الكلمات المفتاحية
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Abstract 
Research Title: Developing a model for employing augmented reality in the development of 

achievement among students with learning difficulties in mathematics 

The current research aimed to developing a model for employing augmented reality in the 

development of achievement among students with learning difficulties in mathematics. The researcher 

used semi-experimental method, which is based on experimenting on an experimental group (the 

curriculum for students of learning difficulties in mathematics with an augmented reality ) and a control 

group (the curriculum for students of learning difficulties in mathematics in the normal way). The study 

sample consisted of (20) students of learning difficulties in Jeddah education schools, divided into two 

equal groups. In order to test the validity of the hypothesis, the Mann–Whitney U test was used by the 

SPSS. The research found the following result: There were statistically significant differences at level 

(0.05) and a value of 0.000 between the average scores of the two groups cognitive achievement for 

the experimental group and this shows for a significant improvement in the development of 

achievement among students with learning difficulties in mathematics after the use of augmented 

reality technology. Based on the research results of the researcher recommends making use of 

augmented reality in the educational process will contribute to the achievement of educational goals 

desired. 
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